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Z Á P I S N I C A 
z riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 30.09.2021 

v zasadačke Spoločensko-kultúrneho centra 
 

P r í t o m n í: podľa prezenčnej listiny 
Overovatelia: Vladimír Zduch, Rozália Garajová, 
Zapisovateľka: Ing. Mária Benčová 
Zasadnutia sa zúčastnili zamestnankyňa obce Ing. Katarína Mániková a jeden obyvateľ obce. Pred bodom 
Rôzne prišli riaditeľka Základnej školy s materskou školou Mgr. S. Vozárová a zástupkyňa Mgr. D. 
Bušková. Ospravedlnená za neúčasť na zasadnutí Obecného zastupiteľstva bola poslankyňa Ing. Antónia 
Garajová.  
 
Program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie, privítanie, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a schválenie programu 
zastupiteľstva. 

2. Kontrola plnenia uznesení zo dňa 22.07.2021. 
3. Správa o čerpaní rozpočtu obce a ZŠ s MŠ k 30.6.2021. 
4. Návrh na schválenie zmien rozpočtu obce a ZŠ s MŠ Veľká Lehota. 
5. Návrh na schválenie VZN č. 1/2021 – Dodatok č. 5 k VZN 5/2016 o výške mesačného  príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady stravovania vo výdajnej školskej jedálni ZŠ 
s MŠ Veľká Lehota. 

6. Návrh na schválenie inventarizačných komisií. 
7. Návrh na zápis do kroniky obce. 
8. Správa hlavnej kontrolórky obce z kontroly došlých faktúr na Obecnom úrade 
9. Návrh na schválenie kúpnej zmluvy parc. č. 153/24 a časti pôvodných parciel 153/19 a 155/3. 
10. Návrh na schválenie kúpnej zmluvy parc. č. CKN 234/6 – pozemok pod chodník. 
11. Žiadosť o vydanie dokladu na dovolené drobenie v extraviláne parc. č. EKN  495/18. 
12. Rôzne:  

- Informácia o predpokladaných nákladoch na nakladanie s odpadom 
- Informácia o prácach na obecnej hale 

13. Diskusia. 
14. Návrh na uznesenie a záver. 
 
1. Otvorenie a privítanie, určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

Zasadnutie otvoril starosta obce o 17:00 hod. a privítal prítomných. Za zapisovateľku určil Ing. 
Máriu Benčovú a za overovateľov zápisnice p. Vladimíra Zducha a p. Rozáliu Garajovú. Starosta obce dal 
hlasovať za navrhnutý program zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktorý poslanci jednohlasne schválili.  

 
U z n e s e n i e  č. 30/2021                                                

Obecné zastupiteľstvo  
S c h v a ľ u j e  
Program zasadnutia Obecného zastupiteľstva. 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália 
Garajová, Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      

  ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

2. Kontrola plnenia uznesení zo dňa 22.07.2021 
 
Kontrola plnenia uznesení zo dňa 22.07.2021 
U z n e s e n i e  č. 22/2021 – splnené – schválený program riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva. 

U z n e s e n i e  č. 23/2021 – splnené  - schválené zmeny rozpočtu obce  a ZŠ s MŠ. 
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U z n e s e n i e  č. 24/2021 – splnené – schválená zmluva o zriadení vecného bremena v práve prechodu 
a prejazdu motorovými vozidlami cez parc. č. CKN 237/3 a 236/9-11. 

U z n e s e n i e  č. 25/2021 – splnené – schválená zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena 
v práve uloženia elektrickej a vodovodnej prípojky cez parc. E-KN č. 2256/1, 682/1 a C-KN 497/37 k plánovanej 
výstavbe RD na parc. E-KN 2256/2. 

U z n e s e n i e  č. 26/2021 – splnené –  súhlas s rekonštrukciou a dostavbou rekreačnej chaty na parc. C-KN 
č. 730/9, 729/4, 729/1, 728/4, 728/1. 

U z n e s e n i e  č. 27/2021 – splnené  - súhlas s výstavbou rodinného domu a oporného múru na parc. C-KN 
č. 731/4, 730/2, 824/4. 

U z n e s e n i e  č. 28/2021 – splnené –  súhlas s plánovanou výstavbou rekreačnej chaty na parc. C-KN č. 
746/4  

U z n e s e n i e  č. 29/2021 – splnené –  súhlas s umiestnením jednej stavby k hlavnej stavbe na parc. C-KN č. 
688/12 a 688/11. 

 
3. Správa o čerpaní rozpočtu obce a ZŠ s MŠ k 30.6.2021. 

Poslanci dostali správu o čerpaní rozpočtu obce spolu s materiálmi na zastupiteľstvo. Správu o čerpaní 
rozpočtu ZŠ s MŠ dostali dodatočne na zasadnutí Obecného zastupiteľstva. Účtovníčka obce Ing. Mániková 
uviedla, že v rámci bežných výdavkov okrem pravidelnej réžie mala obec v 1. polroku najväčšie výdavky 
na COVID – 19, teda výdavky spojené s testovaním, dezinfekciou a výdavky spojené so sčítaním 
obyvateľov. Z kapitálových výdavkov boli spracované ďalšie projektové dokumentácie na rekonštrukciu 
ciest, zakúpilo sa priekopové rameno na kosenie pri miestnych komunikáciách, pokračuje sa ďalej vo 
vysporiadavaní pozemkov pri potoku pod chodník a ďalších úsekoch. Základnej škole s materskou školou 
sa posielali finančné prostriedky na realizáciu oplotenia. Všetky výdavky sú detailne popísané v správe 
o čerpaní. 

U z n e s e n i e   č. 31/2021  
Obecné zastupiteľstvo  

B e r i e   n a   v e d o m i e  
1. Správu o čerpaní rozpočtu obce k 30.06.2021 
2. Správu o čerpaní rozpočtu ZŠ s MŠ k 30.06.2021 
 

Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................        Jozef Mihál 
                                       starosta obce 
 

4. Návrh na schválenie zmien rozpočtu obce a ZŠ s MŠ Veľká Lehota. 
Účtovníčka obce p. Ing. Mániková oboznámila poslancov s návrhom zmien rozpočtu obce a ZŠ s MŠ, ktorý 
obdržali spolu s pozvánkou. Základná škola s materskou školou dostala 630,- € zo štátneho rozpočtu na 
dezinfekciu a ochranné prostriedky. V rámci originálnych kompetencii bude presunutých 300,- € na 
školský klub detí z dôvodu predĺženého času prevádzky ŠKD do 15:30 hod. Tieto peniaze sa presunú 
z materskej školy 100,- €  a  z výdajnej školskej jedálne 200,- €.  
Rozpočet obce sa navrhol navýšiť vo výdavkovej časti na prenájom náradia, ktoré si požičiavajú 
zamestnanci obce pri úpravách miestnych komunikácií, ako napríklad vibračná doska (žaba), búracie 
kladivo, píla na asfalt. Zároveň by obec chcela zakúpiť paletový vozík, opilovač konárov a vibračnú dosku, 
aby sa náradie nemuselo požičiavať. Na nákup náradia sa navrhuje navýšiť rozpočet o 1700,-€. Robil sa 
servis traktora po najazdených motohodinách, oprava spínacej skrinky a ventilu na klimatizačnej jednotke, 
na túto položku je potrebné navýšiť rozpočet o 914,-€. Cez leto sa konal detský futbalový turnaj, na ktorý 
sa zakúpilo občerstvenie a vecné ceny a knihy pre odchádzajúcich žiakov futbalistov, na túto položku sa 
navýši rozpočet o 323,- €. Výdavky na túto akciu boli vyčlenené, avšak je potrebné zrealizovať len presun 
medzi položkami. Na základe výsledku verejného obstarávania sa budú rekonštruovať miestne 
komunikácie v časti Víglaš (vrátane odvodnenia) a Chujacovci, aby sa mohla podpísať zmluva, kapitálový 
rozpočet na rekonštrukciu ciest je potrebné navýšiť o 22000,- €. Obec by chcela dať spracovať ďalšie 
projekty na odvodnenie a rekonštrukciu miestnych komunikácií, tieto výdavky by sa navýšili o 930,-€. 
V tomto roku by sa mohla stihnúť zrealizovať aj vodovodná prípojka pre ZŠ s MŠ, výdavky predbežne by 
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sa vyčlenili na 3000,-€, aj keď táto suma môže byť oveľa nižšia, ak bude možné napojiť sa na pôvodnú 
šachtu pri škole. Všetky kapitálové výdavky by sa pokryli znížením rozpočtovej položky na prestavby 
zdravotného strediska na bytový dom, s ktorým sa tento rok ešte nezačne. Bude sa konať výberové konanie 
na spoločnosť, ktorá by prestavbu uskutočnila. Navýšenie bežných výdavkov by sa vykrylo z položky 
odchodné a dohody – parky a ver. priestranstvá sumou 1700,-€ a z príjmov za predaj knihy Veľká Lehota 
v spomienkach 1308,-€. Do rozpočtu sa zapája aj dotácia, ktorú obec dostala z envirofondu cca 803,-€ 
vďaka tomu, že sme v r. 2020 dosiahli úroveň separácie viac ako 33%. Poslanci zmeny rozpočtu obce a ZŠ 
s MŠ Veľká Lehota jednohlasne schválili. 

  U z n e s e n i e   č. 32/2021  
Obecné zastupiteľstvo  

S c h v a ľ u j e  
1. Zmeny rozpočtu Obce Veľká Lehota  

Funkčná klasifikácia 
Ekonomická 
klasifikácia Zdroj Suma Text 

PRÍJMY:     2 756,00 SPOLU 
  292027 41 15 Mylné platby 
  223001 41 1308 Za predaj výrobkov – knihy 
  312002 45 803 Z envirofondu na nakladanie s odpadmi 

  312012 111 630 
Dotácia pre ZS na ochranné a dezinf. 
Prostriedky 

          
VÝDAVKY:     2 126,00 SPOLU 
          
01.1.0 - výkonné a zákonodarné orgány 
(správa obce)   56,00   
  637032 41 26 Mylné platby 
  637001 41 30 Školenia 
          
Preúčtovanie všetkých výdavkov na SODB z 
klasifikácie 01.6.0 na 01.3.2     
          
04.5.1 - správa a údržba pozemných 
komunikácií   22 960,00   
  636002 41 30 Prenájom náradia na opravu ciest 
  716 46 930 Projekty na odvodnenia a rekonštrukciu MK 
  717002 46 22000 Rekonštrukcia ciest 
          
05.1.0 - nakladanie s odpadmi   803,00   

  637004 45 803 
Všeobecné služby - preúčtovanie na KZ45 - 
z dotácie z envirofondu 

          
06.2.0 - rozvoj obcí     914,00   

  634002 41 914 Oprava a servis traktora 

  633004 41 1700 

Prevádzkové stroje, prístroje, zariadenia - 
paletový vozík, opilovač konárov, vibračná 
doska 

  637027 41 -700 Dohody – parky 
  642013 41 -1000 Na odchodné 
          
06.6.0 - bývanie a obč. 
vybavenosť     -25930   
  717002 46 -25930 Prestavba zdravot. strediska na bytový dom 
          

08.1.0 - rekreačné a športové 
služby 637002 41 323 

Konkurzy a súťaže TJ - občerstvenie, vecné 
ceny na detský futb. turnaj aj pre končiacich 
žiakov futbalistov 

          
09.1.2.1 - primárne vzdelávanie (I. stupeň),                                                                           
09.2.1.1 - sekundárne vzdelávanie (II. stupeň 
ZŠ)   3000   
  717003 46 3000 Stavebné úpravy ZŠ - vodovodná prípojka 
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2. Zmeny rozpočtu ZŠ s MŠ Veľká Lehota 

 

Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      

 ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 
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5. Návrh na schválenie VZN č. 1/2021 – Dodatok č. 5 k VZN 5/2016 o výške mesačného  
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady stravovania vo výdajnej 
školskej jedálni ZŠ s MŠ Veľká Lehota. 
 

Účtovníčka obce Ing. Mániková informovala poslancov, že dodatkom k VZN sa mení len príloha, kde je 
uvedená výška ceny potravín. Návrh na úpravu stravnej jednotky podal dodávateľ obedov - Stredná odborná 
škola obchodu a služieb Nová Baňa. Je to z dôvodu zvýšenia finančného pásma na potraviny na 3. pásmo. 
Úprava výšky stravného na deti a žiakov by bola vyššia o 0,08 €. Zmena zároveň od 1.9.2021 nastala aj 
v tom, že sa zrušili tzv. obedy zadarmo pre všetkých celoplošne. Obedy zadarmo majú len deti z rodín 
v hmotnej núdzi, predškoláci, ktorí ešte nedosiahli vek 6 rokov, žiaci posledného 9. ročníka, ktorí už majú 
15 rokov a žiaci rodičov, ktorí si neuplatňujú nárok na daňový bonus. Starosta obce doplnil, že účinnosť 
VZN sa navrhuje od 1.10.2021. Zohľadní sa verejný záujem, ktorým je dodávka strany pre ZŠ s MŠ, pretože 
dodávateľ chcel zmenu zrealizovať už od 1.9.2021, čo však nebolo možné. Poslanci navrhovaný dodatok 
k VZN jednohlasne schválili. 
 

 U z n e s e n i e   č. 33/2021 
Obecné zastupiteľstvo  

S c h v a ľ u j e  
 
VZN č. 1/2021 – Dodatok č. 5 k VZN č. 5/2016 a jeho dodatkom č. 1 – 4  

• o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole, 
• o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole, 
• o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského klubu detí, 
• výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady vo výdajnej školskej 

jedálni. 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
6. Návrh na schválenie inventarizačných komisií. 
Poslanci dostali návrhy na členov inventarizačných komisií vopred spolu s materiálmi na obecného 
zastupiteľstvo. Pán starosta ich informoval, že oproti minulému roku nastala zmena iba v likvidačnej komisii, 
kde sa namiesto pracovníka obce p. D. Zducha doplnila samostatná referenta obce sl. L. Kučerová. Ostatní 
predsedovia a členovia jednotlivých komisií ostali nezmenení. Poslanci obsadenie predsedov a členov 
inventarizačných a ostatných dielčích komisií jednohlasne schválili.   

 
U z n e s e n i e   č. 34/2021 

 
Obecné zastupiteľstvo  

A) schvaľuje 
Ústrednú inventarizačnú komisiu 
1. Ing. Mária Benčová, predseda komisie 
2. Jaroslav Víglaský, člen komisie 
3. Rozália Garajová, člen komisie 

 
Dielčie inventarizačné komisie 
 
Obecná budova č. 50, Zdravotné stredisko, Spoločensko- kultúrne centrum, Dom smútku 
 
1. Ing. Antónia Garajová, predseda komisie 
2. Ing. Katarína Mániková, člen komisie  
3. Ing. Mária Benčová, člen komisie 
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Požiarna technika 
 
1. Dominik Zduch, predseda komisie 
2. Jaroslav Víglaský, člen komisie 
3. Ing. Mária Benčová, člen komisie    
 
 Základná škola s Materskou školou  a Výdajná školská jedáleň 
 
 1. Mgr. Emília Búryová , predseda komisie 
 2. Mgr. Tomáš Šmondrk, podpredseda komisie 
 3. Mgr. Jana Žňavová, tajomník 
 4. Mgr. Dana Bušková, člen komisie 
 
Likvidačná komisia 
1. Ing. Mária Benčová, predseda komisie 
2. Lucia Kučerová, člen komisie 
3. Marta Šmondrková, člen komisie   
 
B/ u k l a d á  
 Predsedom DIK inventarizáciu zabezpečiť v termíne do 31.12.2021 
 Predsedkyne: IK inventarizáciu spracovať do 31.12.2021 
 Zodpovední: predsedovia komisií 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 
 

7. Návrh na zápis do kroniky obce. 
Návrh textu na zápis do kroniky obce za rok 2020 dostali poslanci spolu s materiálmi na Obecné 
zastupiteľstvo. Pán starosta sa spýtal poslancov, či by chceli ešte niečo doplniť. Ing. Mániková navrhla 
doplniť prvé usporiadanie Detského futbalového turnaja v lete 2020, starosta obce navrhol doplniť výmenu 
kotlov v ZŠ s MŠ. Poslankyňa p. M. Šmondrková, navrhla doplniť, že od 1.3.2020 nastúpila vláda na čele 
s premiérom Igorom Matovičom a zloženie predstaviteľov vlády, keďže v zápise je zmienka o pôvodnej 
vláde. Poslanec F. Čík navrhol zapísať, že v roku 2020 bola zrušená jarná súťaž a jesenná súťaž sa odohrala 
len čiastočne. Poslanec P. Víglaský navrhol zápis umiestnenia Kríža na Štambrku dňa 31.10.2020, čo bol 
aj prvý deň celoplošného testovania v našej obci. Poslanci text do kroniky obce jednohlasne schválili. 

 
U z n e s e n i e   č. 35/2021 

Obecné zastupiteľstvo  

Schvaľuje 
Zápis do kroniky obce za rok 2020 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
8. Správa hlavnej kontrolórky obce z kontroly došlých faktúr na Obecnom úrade 

Pani kontrolórka obce oboznámila prítomných, že podľa plánu kontrolnej činnosti vykonala kontrolu 
došlých faktúr za rok 2020 na Obecnom úrade. Z celkového počtu 178 faktúr bolo skontrolovaných 93 
faktúr. Boli zistené tri nedostatky. Pri faktúrach za odhŕňanie a posyp ciest je potrebné súpis hodín opatriť 
podpisom a dátumom vyhotovenia, pri poistnej zmluve s Komunálnou poisťovňou neboli zverejnené 
Všeobecné podmienky a pri faktúre za opravu sochy Sv. Jána Nepomuckého v parku sa zistilo, že socha 



 7

nie je zaevidovaná v majetku obce. Účtovníčka obce Ing. Mániková vysvetlila poslancom, že socha ani 
vedľajší pamätník nie sú v evidencii majetku obce, a na ich zaradenie je potrebné zistiť hodnotu tohto 
majetku. Pokiaľ by sa podarilo zistiť nejakú informáciu z historických prameňov, nebude potrebné riešiť 
znalecké posudky, ktoré by boli zbytočne nákladným výdavkom pre obec. Z toho dôvodu požiadala aj 
poslancov o akúkoľvek informáciu k tomuto majetku. Poslanci vzali správu hlavnej kontrolórky na 
vedomie. 

U z n e s e n i e   č. 36/2021  
Obecné zastupiteľstvo  

B e r i e   n a   v e d o m i e  
Správu hlavnej kontrolórky obce z kontroly došlých faktúr na Obecnom úrade vo Veľkej Lehote. 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
9. Návrh na schválenie kúpnej zmluvy parc. C-KN č. 153/24 a časti pôvodných parciel C-KN č. 

153/19 a C-KN č. 155/3. 
Poslanci spolu s materiálmi na zasadnutie OZ obdržali aj geometrický plán a návrh na uznesenie týkajúce 
sa odkúpenia miestnej komunikácie v časti Víglaš. Pán starosta oboznámil poslancov, že sa jedná o 
odkúpenie cesty na Víglaši pri rodinnom dome č. 526 k M. Müllerovi ml., pri chate manželov Žúborových 
a k prístupu na cestu k vodojemu Víglaš. Uvedené úseky by sa v dohľadnej dobe zároveň vyasfaltovali 
a vybudovalo by sa nové odvodnenie. Voda z týchto ciest steká k ďalším domom a znehodnocuje ich. 
Poslanci jednohlasne schválili návrh na uzavretie kúpnej zmluvy na odkúpenie pozemkov pod túto miestnu 
komunikáciu. 

U z n e s e n i e  č.  37/2021 
 

Obecné zastupiteľstvo  

S c h v a ľ u j e  
v súlade s §9 ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov uzavretie kúpnej 
zmluvy, na základe ktorej Obec Veľká Lehota, Veľká Lehota 52, IČO: 00 321 061, odkúpi nehnuteľnosti v k. ú. 
Veľká Lehota, novovytvorené parcely GP č. 10935479-134/21 vyhotoveným Viliamom Struhárom zo dňa 7.9.2021: 
 

a) parc. č. CKN 153/26, druh: zastavaná plocha a nádvorie, o výmere 64 m2,  
- vlastnícky podiel 1/1 od Milana Müllera, rod. Müller, bytom Veľká Lehota 526 

b) parc. č. CKN 153/24, druh: zastavaná plocha a nádvorie, o výmere 120 m2: 
- spoluvlastnícky podiel 1/2 od Júliusa Žúbora, rod. Žúbor a manž. Mgr. Marty Žúborovej, rod. 

Kaločaiová, obaja bytom Tlmače-Lipník, Lipová 73/14, 
- spoluvlastnícky podiel 1/2 od Milana Müllera, rod. Müller, bytom Veľká Lehota 526 

c) parc. č. CKN 155/8, druh: zastavaná plocha a nádvorie, o výmere 72 m2: 
- spoluvlastnícky podiel 37/54 od Milana Müllera, rod. Müller, bytom Veľká Lehota 321, 
- spoluvlastnícky podiel 17/108 od Júliusa Žúbora, rod. Žúbor, bytom Tlmače-Lipník, Lipová 73/14, 
- spoluvlastnícky podiel 17/108 od Mgr. Marty Žúborovej, rod. Kaločaiová, bytom Tlmače-Lipník, 

Lipová 73/14, 
za kúpnu cenu 1,85 €/1 m2. 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
     

  ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
 

10. Návrh na schválenie kúpnej zmluvy parc. č. CKN 234/6 – pozemok pod chodník. 
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Návrh na schválenie kúpnej zmluvy dostali poslanci vopred spolu s materiálmi na zastupiteľstvo. Pán 
starosta im pripomenul, že sa jedná ešte o pozemok pod chodník. S predajom tohto pozemku jeho majiteľka 
najskôr nesúhlasila. Pani JUDr. Petrušová, ktorá vysporadúva pozemky pod miestne komunikácie v obci, 
ale nakoniec dohodla odkúpenie časti tohto pozemku za rovnakých podmienok ako aj u ostatných. Poslanci 
jednohlasne schválili návrh na uzavretie kúpnej zmluvy. 
 
             U z n e s e n i e  č. 38/2021                                                
Obecné zastupiteľstvo  

S c h v a ľ u j e  
v súlade s §9 ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov uzavretie 
kúpnej zmluvy, na základe ktorej Obec Veľká Lehota, Veľká Lehota 52, IČO: 00 321 061, 
odkúpi nehnuteľnosti v k. ú. Veľká Lehota z nehnuteľnosti v k. ú. Veľká Lehota, z parc. č. CKN 234/6 
vyznačená ako trvalý trávny porast o výmere 69 m2 spoluvlastnícky podiel 1/3 od Gabriely Zajacovej, rod. 
Šmondrková, bytom Topoľčany, Krušovská 2058/27, za kúpnu cenu 1,85 €/m2.  
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
     

  ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
 

11. Žiadosť o vydanie dokladu na dovolené drobenie v extraviláne parc. č. EKN  495/18. 
Na obecný úrad bola podaná žiadosť o vydanie dokladu na dovolené drobenie v extraviláne. Jedná sa 
o pozemok na takzvanom „Poliaku“. Toto potvrdenie potrebujú žiadatelia na zápis geometrického plánu do 
Katastra nehnuteľností. Žiadatelia sa dohodli, že si jednu veľkú parcelu trvalého trávnatého porastu rozdelia 
rovnakým dielom na tri časti. Keďže sa jedná o poľnohospodársku pôdu v extraviláne obce väčšiu ako 2000 
m2, kataster v Žarnovici pri zápise dal požiadavku potvrdenia od Obce Veľká Lehota na dovolené drobenie 
pozemkov v extraviláne. Obec vydá výpis z uznesenia zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva na základe 
zákona 180/1995 Z. z. o niektorých opatreniach na usporiadania vlastníctva k pozemkom, podľa §24 ods. 
3 písm. d, že ide o pozemok, na záhradkárske a rekreačná účely. Poslanci jednohlasne s vydaním výpisu 
z uznesenia súhlasili. 

U z n e s e n i e  č. 39/2021                                                
Obecné zastupiteľstvo  

S ú h l a s í 
v zmysle §12 zákona 50/1976 Zb. zákona o územnom plánovaní a stavebnom poriadku, s drobením 
pozemkov v extraviláne k. ú. Veľká Lehota na základe geometrického plánu číslo 10935479-208/18 zo dňa 
23.11.2018 úradne overeného dňa 04.12.2018 pod G1-487/2018, z parcely E-KN č. 495/18 TTP o výmere 
8509 m2 na novo navrhované parcely C-KN č. 495/18 TTP o výmere 2836 m2,  parc. C-KN č. 495/44 TTP 
o výmere 2836 m2 a parc. C-KN č. 495/45 TTP o výmere 2837 m2, ktoré sú určené v zmysle §24 ods. 3 
písm. d) zákona 180/1995 Z. z. na záhradkárske a rekreačné účely. 
 
Hlasovanie: prítomní 6, z toho „za“ – 6 (František Čík, Vladimír Zduch, Peter Víglaský, Rozália Garajová, 
Marta Šmondrková, Jaroslav Víglaský)                      
           ___________________ 

...................         Jozef Mihál 
                                starosta obce 

 
12. Rôzne:  

- Informácia o predpokladaných nákladoch na nakladanie s odpadom 
Pán starosta oboznámil poslancov, že 31.1.2022 končí zmluva so spoločnosťou Bzenex, ktorá patrí pod 
materskú firmu Marius Pedersen. Obec požiadala o tri cenové ponuky na vývoz komunálneho odpadu 
firmy: Bzenex BMP s.r.o. Marius Pedersen a.s. Bzenica, Tekovská ekologická s.r.o. Nový Tekov 
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a Technické služby mesta Zlaté Moravce. Účtovníčka obce Ing. Mániková spracovala sumár nákladov za 
odvoz odpadu od januára do augusta a predbežný odhad od septembra do konca roka 2021. Podľa tohto 
avizovaného zvýšenia cien za zneškodnenie odpadu firmou Bzenex BMP s.r.o. by sa výdavky zvýšili cca 
o 500,- €. Pokiaľ by bol poplatok za komunálny odpad vyrubovaný všetkým tak, ako to bolo tento rok, tak 
by sa zvyšovať poplatok za komunálny odpad na ďalší rok nemusel. Tento rok sa začal vyrubovať poplatok 
za komunálny odpad od všetkých vlastníkov nehnuteľností, čo sa stretlo aj s nevôľou u niektorých 
daňovníkov, hlavne u tých, ktorí pochádzajú z našej obce a vlastnia tu nehnuteľnosť, ale už tu nemajú trvalý 
pobyt. Niektorí s tým nemali problém a zaplatili poplatok za odvoz komunálneho odpadu a niektorí podali 
odvolania. Na tieto odvolania sa im odpovedalo, že Obec Veľká Lehota postupuje v zmysle zákona č. 
582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. Starosta 
vyzval poslancov, ak majú návrhy na zmenu VZN, je potrebné ich predložiť čo najskôr. 
Pán starosta ešte informoval poslancov, že od 1.1.2022 bude zálohový zber plastových fliaš a plechoviek 
v obchodoch.  
Poslanec p. F. Čík poznamenal, že by sa mala skrátiť doba odvozu triedeného odpadu, lebo kontajnery na triedený 
odpad sa rýchlo zaplnia a ľudia dávajú triedený odpad ako napr. plasty okolo týchto kontajnerov. Starosta obce 
odpovedal, že zamestnanci obce odpad zo stojísk pravidelne zberajú a odvážajú do obecnej haly. Zvýšenie frekvencie 
vývozu však riešil už aj s firmou Bzenex, tá to musí najprv prerokovať s OZV E-Cycling. Tiež upozornil, že stojisko 
na Víglaši býva zaplnené a donášajú tam aj komunálny odpad. 
Poslanec p. P. Víglaský upozornil na stojisko v časti obce Inovec, na ktorom sú pravidelne plné kontajnery a odpadky 
sú rozhádzané okolo kontajnerov. Toto stojisko pán starosta zriadil pre obyvateľov tejto časti obce, ale zatiaľ je 
prístupné a preto tam nosia odpad aj ostatní. Obec plánuje v časti obce Inovec zriadiť uzamykateľné stojisko. Takto 
sa aspoň zabráni, aby tam vyvážali odpad aj ostatní ľudia. 
 

- Informácia o prácach na obecnej hale 
Pán starosta informoval o prestavbe nedokončenej telocvične na obecnú halu. Prestavbu uskutočňuje firma 
UNISTAV Nová Baňa, ktorá vyhrala verejnú súťaž na opravu tejto budovy. Pri tejto prestavbe vznikla 
požiadavka aj na práce naviac, ktoré sa týkali dverí, v rozpočet nebol zahrnutý sokel a olištovanie. Tiež sa 
museli dať vymeniť niektoré drevené nosníky, ktoré boli z časti zhnité. Tieto práce navyše boli v sume 
6900,-€. Cenová ponuka sa dá ešte skontrolovať stavebnému dozoru. Rozpočet by sa navýšil o 3500,-€. 
Elektrina je potiahnutá kompletne, obec dala žiadosť Stredoslovenskej distribučnej a.s. na osadenie 
elektromera. Voda by mala byť hotová na ďalší týždeň. Elektrika je vyvedená von, aby si ZŠ s MŠ mohla 
napojiť altánok, ktorý majú v pláne postaviť v blízkosti obecnej haly. Strecha obecnej haly sa nedávala 
robiť, len sa prelepili diery a na krajoch sa vymenili nosníky.  
 

13. Diskusia. 
Pán starosta navrhol, že v budúcnosti by bolo v pláne obnoviť dobrovoľný hasičský zbor v obci. Hasičská 
výstroj sa zrenovuje a vylepší, aby bola funkčná. Do novej obecnej haly by chcel na jedno miesto združiť 
aj doterajší požiarny materiál. 
Súťaž na rekonštrukciu cesty na Víglaši pri p. M. Müllerovi ml. vyhrala firma Skanska za cenu 62854,92 € 
s DPH, predbežne 11.10.2021 si prídu prevziať stavenisko. 
Pán starosta privítal na zasadnutí pani riaditeľku Základnej školy s materskou školou pani Mgr. S. 
Vozárovú a pani zástupkyňu Mgr. D. Buškovú. Pani riaditeľka prišla oboznámiť poslancov a pána starostu 
s dianím v Základnej škole. V pripravenej prezentácii ukázala fotky rekonštrukcie školy za posledný rok. 
Opravili schodov do šatne zabezpečila firma UNISTAV NB Nová Baňa, škola zaplatila 700,-€ a ostatné 
bolo ako sponzorstvo od tejto firmy. Šatne v škole sú na novo upravené a vymaľované. Každé dieťa má 
svoju skrinku na kľúčik a sedenie pri prezúvaní je pohodlnejšie na mäkkých sedákoch. Firma Kovaco spol. 
s.r.o. sponzorsky venovala pre školu kovové stojany na bicykle, ktoré aj niektoré deti využívajú na 
parkovanie bicyklov. Školská chodba je vymaľovaná na bielo a  upravená, deti majú priestor na oddych na 
sedacích vakoch a môžu si prečítať knihy na stojanoch. Je tam umiestnená magnetická tabuľa, kde si deti 
môžu aj písať. Pri zborovni a riaditeľni je nový stojan na diplomy a výherné trofeje detí, ktoré reprezentujú 
Základnú školu. Dielne pre žiakov sú vymaľované a upravené a namaľované sú aj zveráky. Videoelektrický 
vrátnik z dôvodu bezpečnosti na dvoje predné dvere na škole urobil sponzorsky p. Buška, manžel pani 
zástupkyne. Jeden vchod je zvlášť pre Základnú školu a druhý pre Materskú školu. Na tieto elektrické 
vrátniky sa musí zvoniť, keď idú aj napríklad zaviezť rodičia dieťa do škôlky. Vŕtanie jám na oplotenie 
školy zabezpečil poslanec p. P. Víglaský od pána P. Urbana, ktorý požičal hydraulický vrták na traktor. 
Pomocou tohto vrtáka upevneného na traktor sa jednoduchšie vyhĺbili jamy na stĺpiky oplotenia. Pri 
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prácach na oplotení, ako osádzanie stĺpikov a ťahanie pletiva pomohol aj poslanec p. J. Víglaský,  
zamestnanci školy, rodičia a starí rodičia. Brány na oplotenie v počte 3 kusov brán a 3 kusov malých 
bráničiek prisľúbila sponzorsky firma Kovaco spol. s.r.o. Na náučno-oddychový komplex dostala škola 
grant zo spoločnosti Alianz vo výške 6000,- €, ktorý musia na základe zmluvy do konca decembra 
spracovať. Začalo sa s prerobením doskočiska, kde sa osadili okolo gumené obrubníky a od p. Bielika je 
sponzorsky prisľúbený piesok. Po osadení odrazovej dosky bude doskočisko ako nové. Schody ku včelám 
pri multifunkčnom ihrisku urobil pán školník. Na lúke za multifunkčným ihriskom je nový včelím, 
v ktorom sú včelie úle a do budúcna uvažujú nad apidomčekom pre apiterapiu. Ďalej sa nad školou dal 
vyhĺbiť základ pre pocitový chodník a jazierko. Firma z Brehov príde postaviť altánok - ekoučebňu 
s rozmermi 5m x 4m a s dvomi zakrytými stenami a dvomi otvorenými stenami. Plán do budúcnosti by 
bolo vymaľovať aj triedy v škole na bielo, vymeniť nábytok v triedach, počítačovú učebňu presunúť do 
knižnice, aby sa prepojili digitálne zručnosti žiakov s vyhľadávaním informácii na internete 
s vyhľadávaním v odbornej literatúre a zrekonštruovať kuchynku, ktorá je ešte v pôvodnom stave.  
Pán starosta by navrhol najskôr vymeniť elektroinštaláciu všade, kde je to potrebné, a až následne riešiť 
maľovanie školy. Prišiel by pán J. Kocian s firmy Elektro Kocian a urobil by cenovú ponuku na výmenu 
elektroinštalácie. 
Pani riaditeľka školy by chcela, aby sa obecná knižnica presunula zo školy niekam inam. Pretože tento 
priestor by bol vhodný na umiestnenie počítačov. Priestory pre obecnú knižnicu momentálne obec nemá. 
Padli aj nápady na odpredaj kníh ako prebytočný materiál za symbolické ceny, alebo by sa ponúkli do 
čajovne a kúpeľov. Zatiaľ by sa len presunuli knihy na Obecný úrad. 
Nakoniec sa pani riaditeľka pochválila, že škola má v tomto školskom roku 111 žiakov, z toho 49 je 
domškolákov.  
Pán starosta ešte informoval poslancov, že budú oslovené firmy na verejné obstarávanie, a na základe toho 
sa vyberie firma, ktorá začne s rekonštrukciou bývalého zdravotného strediska na bytový dom. 
Pre jubilantov a dôchodcov bolo tento rok plánované posedenie a v pláne bolo aj zavolať hudobnú skupinu 
Amadeo, ale žiaľ s dôvodu protiepidemiologických opatrení sa toto podujatie konať nebude ani tento rok. 
Pre jubilantov má obec prichystané tašky s logom obce a knihy. 
 

14. Návrh na uznesenie a záver. 
Po skončení diskusie starosta obce prečítal schválené uznesenia č. 30-39/2021, poďakoval 

prítomným za účasť a zasadnutie ukončil o 19:30 hod.  
Zápisnica bola nahlas prečítaná, schválená a na znak súhlasu aj vlastnoručne podpísaná. 

 
 
Zapísala: Ing. Mária Benčová 
 
 
Overovatelia: 
 
Rozália Garajová       ........................           
 
 
Vladimír Zduch          ......................... 

 

 

 
......................... 
 Jozef Mihál 
starosta obce 

 


